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З А П И С Н И К 
са 15. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босн и Херцеговине, 

одржане 24-25. октобра 2001. године 
 
 

 Петнаеста сједница почела је с радом 24. октобра 2001. године у 12,50 
часова. Присуствовало је 37 посланика. Одсуство су оправдали Мариофил Љубић, 
Мустафа Цуплов, Иво Лозанчић и Драги Станимировић.  
 Поред посланика, сједници су присуствовали: Јозо Крижановић, 
предсједавајући и Бериз Белкић, члан Предсједништва Босне и Херцеговине; 
Златко Лагумџија предсједавајући Савјета министара, Светозар Михајловић,  
Драган Микеревић министри; Расим Кадић, Зора Маријановић, Владислав 
Владичић, Мухарем Имамовић, Никола Крагуљ и Јадранко Прлић, замјеници 
министара; Кеish Hаshiмоtо I Heleen Bakker – ispred ОХР-а; Clem Capel, замјеник 
шефа ЕUMM за БиХ. 
 
 На почетку сјендице предсједавајући Представничког дома Жељко 
Мирјанић упознао је посланике да се Колегиј Дома усагласио да се из приједлога 
дневног реда који су посланици добили скину одређене тачке. Овај приједлог 
Колегија образложио је како слиједи:  
 - Тачка 3. – Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање 
сагласности о Приједлогу закона о спољнотрговинској комори БиХ, скинут је из 
разлога што је, на иницијативу комора’, у Колегију постигнут консензус да се 
организује састанак Колегија са представницима ентитетских комора и Коморе 
Босне и Херцеговине,  на којем би присуствовао и министар за спољну трговину и 
економске односе, на којем ће се усагласити спорна питања; 

- Умјесто тачке 5 – Приједлога закона о слободним зонама у БиХ (друго 
читање) у дневни ред се предлаже Захтјев Савјета министара да се нови 
Приједлог закона о слободним зонама разматра по хитном поступку, у 
складу с чланом 104. Пословника; 

- Из предложеног дневнго реда искључене су 17. и 18. тачка: приједлози  
      одлука о утрврђивању статуса зграда и земљишта у Улици Маршала 
Тита 16. и Бистрик бр. 6. из разлога што се ова питања требају регуличасова 
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законом, а привремено се може донијети одлука од стране Предсједништва 
или Савјета министара како би се објекти могли користити; 
- Из предложеног дневног реда такође су скинуте тачке 20. и 21. – Општи 

правци и приоритети за спровођење спољне политике БиХ и Информација о 
активностима БиХ у Пакту стабилности за Југоисточну Европу, подтачке  а), б) и 
ц), јер је на Колегију договорено да се ове тачке разматрају на заједнчкој сједници 
оба дома. 
 Предсједавајући Мирјанић је нагласио да су изнесене  измјене предложеног 
дневнго реда усаглашене и на сједници Колегија у проширеном саставу непосредно 
пред почетак сједнице Дома. 

 Рекао је  да су посланици добили нови приједлог дневног реда и исти је дао 
на дискусију.  
 О новом приједлогу дневног реда није било дискусије, па је предсједавајући 
констатовао да 15. сједница Представничког дома има сљедећи 
 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Усвајање записника са 14. сједнице Представничког дома, 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 

Седмом амандману на Уговор о бесповратним средствима између Босне и 
Херцеговине и Сједињених Америчких Држава о програму за финансирање 
реконструкције под називом ''Програм пословног развоја''; 

4. Захтјев Вијећа министара о разматрању Приједлога закона о слободним 
зонама у БиХ по хитном поступку, у складу с чланом 104.Пословника Дома; 

5. Приједлог закона о међународном и међуентитетском друмском превозу 
(друго читање); 

6. Приједлог закона о личној карти држављана  БиХ (прво читање); 
7. Приједлог закона о централној евиденцији и размјени података ( прво 

читање); 
8. Приједлог закона о пребивалишту  и боравишту грађана БиХ (прво читање); 
9.   Приједлог закона о јединственом матичном броју   (прво питање); 
10. Приједлог закона о индустријском власништву у БиХ (прво читање); 
11. Приједлог закона о заштити потрошача (прво читање); 
12.  Приједлог закона о ауторском праву и сродним правима у Босни и 
      Херцеговини (прво читање); 
13. Приједлог закона о тужилаштву Босне и Херцеговине (прво читање); 
14. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи  Босне 

и Херцеговине (прво читање); 
15. Приједлог одлуке о измјени Пословника Представничког дома  

            Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине; 
      16.  Приједлог резолуције о несталим особама у Босни и Херцеговини  
             (подносилац –  посланик Осман Брка); 
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      17.  Давање сагласности за ратификацију: 
       а) Амандмана II уз Споразум Савјета министара БиХ и ЕУРОФИМА-е, 

             б) Споразума између  Савјета министара Босне и Херцеговине и  
                 Републике Турске о реципрочном унапређењу и заштити инвестиција, 

       ц) Споразума о питањима сукцесије. 
 

Ад – 1: Усвајање Записника с 14. сједнице Представничког дома 
 

Примједбу на Записник дао је посланик Абдурахман Малић, рекавши, поред 
осталог, да се олако прилази  усвајању записника, «а поткрадају се и те како велике 
техничке грешке». Навео је примјер гдје се у записнику преноси гласање о 
ратификацији VII амандмана, гдје није тачан збир оних који су гласали са бројем 
присутних.*/  

Предсједавајући Мирјанић је дао на гласање примједбу посланика Малкића, 
а послије гласања констатовао да ће се у Записник унијети измјене пошто се 
провјери у транскрипту 14. сједнице. Потом је на гласање дао Записник. 
 Представнички дом је једногласно (35 присутних посланика) усвојио 
Записник са 14. сједнице Дома.  
 
Ад – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Посланичка питања су поставили посланици како слиједи: 
 
Осман Брка: 
 Има ли неко у овој држави да може грађанима тачно одговорити када ће 
доћи плин, а не да се мјесец дана говори да ће доћи за дан-два? 
 
Миро Грабовац – Титан: 

1. Шта се институционално учинило у покретању производње у 
Комбинату  «Алуминијуму» Мостар, односно шта је Вијеће министара учинило и 
шта чини на доласку страних инвестиција у «Алуминијум» Мостар и на који начин 
ће заштитити  удараац на његов  углед у пословном свијету?  

2. Је ли Влада Федерације БиХ, на једној од својих сједница, расправљала о 
«Алуминијуму» Мостар и је ли одлука или закључак Владе или појединца да се 
блокира рачун једном од најуспјешнијих подузећа у БиХ? (Питање упућује Вијећу 
министара) 

 
Зденко Вукић: 
 Зашто надлежне институције нису одредиле други суд за процесуирање 
скупине жепачких Хрвата? Имају ли намјеру то учинити? Ко може у овом тренутку 
осигурати правично процесуирање скупини жепачких Хрвата? 
___________________ 
*/ Провјером у транскрипту 14. сједнице, поводом примједбе посланика Малкића, 
утврђено  је да су у Записник тачно пренесени резултати гласања како је 
предсједавајући на  сједници констатовао. Несклад се појављује вјероватно због 
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тога што неки посланици  гласају различито у јндном и другом кругу гласања. 
Таквих примјера има и у овом   записнику.  
 
 
Зоран Спасојевић: 
 Да ли Вијеће министара може шта учинити на покретању производње у 
јединој шећерани у Босни и Херцеговиније? Када ће се покренути рад Шећеране у 
Бијељини.  
 
Сеад Бутуровић: 
 Шта може Вијеће министара БиХ урадити преко Федералне Владе,  да се 
реализује захтјев општина Коњиц, Јабланица и Прозор о надокнади за поплављена 
подручја од Електропривреде Босне и Херцеговине? 
 
Абдурахман Малкић: 
 Када ће БиХ добити текст Химне и да ли се ради на изради текста? Ако не 
зашто се то не чини? (Слично питање је поставио и раније, али није добио одговор) 
 
Мухамед Беговић: 
 Када ће добити одговор на питања постављена 17.05.2001. године. (Питања 
на која није добио одговоре достављена Савјету министара уз посланичка питања 
са 14 сједнице) 
 
Ад – 3: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о     
            Седмом амандману на Уговор о бесповратним средствима између Босне  
             и  Херцеговине и Сједињених Америчких Држава о програму за  
             финансирање  реконструкције под називом ''Програм пословног  
             развоја'' 
 
 Предсједавајући је обавијесито посланике да је на Комисији Колегија 
постигнута сагласност о давању сагласности за ратификацију ВИИ амандмана. 
 
Ад – 4: Захтјев Вијећа министара о разматрању Приједлога закона о 
             слободним зонама у БиХ по хитном поступку, у складу с чланом  
             104.Пословника Дома 
 
 Дом је усвојио захтјев Савјета министара да се нови Приједлог закона о 
слободним зонама у Босни и Херцеговини разматра по хитном поступку, у складу с 
чланом 104. Пословника Дома. Захтјев је усвојен са 29 гласова. 
 
Ад -  5: Приједлог закона о међународном и међуентитетском друмском  
              превозу  (друго читање) 
 
 Посланик Абдурахман Малкић упознао је Дом да он остаје при аманданима 
које је поднио у комисијској фази, а које Комисија није усвојила. Нагласио је да је о 
томе обавијестио тада предсједавајућег Комисије.  
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 Предсједавајући Мирјанић је рекао да су амандмани посланика Малкића 
које је надлежна комисија усвојила постали саставни дио Приједлога закона, али да 
посланик Малкић није обновио амандмане које Комисија није усвојила, што је био 
дужан учинити по члану 94. став 2. Пословника. Нагласио је да су у процедури 
само три амандмана које је поднио Жељко Билбија. . 
 Министар цивилних послова и комуникација Светозар Михајловић 
обавијестио је Дом да Савјет министара није био у могућности да заузме став о 
амандманима који су у процедури, али да је консултована Радна група која је 
припемала законски текст и да је иста мишљења да се амандмани могу прихватити 
јер не мијењају суштину закона.  
 У вези с амандманима дискутовали су посланици Абдурахман Малкић и 
Жељко Билбија. Потом је предсједавајући дао на гласање сватри амандмана 
посланика Жељка Билбије.  
 Амандман I  на члан 4. тачка 7. усвојен је са 26 гласова ЗА, 5 против и 2 
уздржана; 
 Амандман II на Амандман III Комисије на члан 5. став 2.  усвојен је са 21 
гласом ЗА, 8 против 4 уздржана – из Федрације БиХ 12 ЗА, из РС 8 ЗА. 
 Амандман II – да се Амандман 17 Комисије брише, а остаје текст 
предлагача, усвојен је са 26 гласова ЗА, 4 против, 3 уздржана; из Републике Српске 
9 ЗА, из Федрације БиХ 16 ЗА.  
 Послије гласања о амандманима Дом се изјаснио о Приједлогу закона. 
 ЗА су гласала 32 посланика, а уздржан је био један. 
 Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио Закон о међународном и 
међуентитетском друмском превозу. 
            
Ад – 6: Приједлог закона о личној карти држављана  БиХ (прво читање) 
 
 Министар цивилних послова и комуникација, Светозар Михајловић, 
образложио је истовремено свачетири закона из пројекта ЦИПС-а који су на 
дневном реду сједнице.  
 У дискусији су учествовали: Мирко Бањац, Боро Бјелобрк, Дамир Машић, 
Адем Борић, Бранислав Лолић, Сеад Авдић, Осман Брка, Фрањо Мајданџић, Салих 
Куленовић, Халил Мехтић, Момир Тошић и Марко Амиџић. Послије дискусија 
посланика говорио је предсједавајући Вијећа министара Златко Лагумџија.  
 Након излагања предсједавајућег Савјета министара, предсједавајући Дома 
подсјетио је посланике на одредбе члана 95. Пословника, као и на извјештај 
Уставно-правне комисије. Потом је прочитао писмо које је предсједавајућим 
домова Парламентарне скупштине упутио предсједавајући Предсједништва Босне и 
Херцеговине, а односи се на законе из пројекта ЦИПС-а. Затим је позвао Дом да се 
изјаснити о Извјештају Уставно-правне комисије.  Међутим, за ријеч се јавио 
посланик Момир Тошић. Поред осталог, рекао је да је предсједавајући Клуба СДС-
а Мирко Бањац предложио четири основна принципа, те да Дом о том пријелдогу 
треба да се изјасни.  
 Адем Борић је изнио став Клуба посланика СДА да Закон треба да почива на 
принципу међународних стандарда, те је нагласио да права и слободе предвиђени 
Еврпском конвенцијом о заштити људских права и основних слобода и њени 
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протоколи се директно примјењују у Босни и Херцеговини и да ови акти имају 
приоритет над свим законима. Затражио је да се Дом једино изјасни о том 
принципу.  
 Мирко Бањац је затражио да се поштује Пословник и посебно скренуо 
пажњу на став 3. члана 95. Поред осталог, нагласио је да су принципи општа 
правила из којих се извлаче појединачни ставови. Затражио је да се поштују 
посланици и њихово право да предлажу и да траже да се гласа о њиховим 
приједлозима.  
 Предсједавајући Мирјанић је одговорио да нико од посланика није 
предложио примјену става 3. члана 95.  Нагласио је да постоји извјештај Уставно-
правне комисије који је потписао први замјеник предсједавајућег, а прије тога је 
дошло и мишљење те комисије која је већином гласова утврдила да постоји ваљан 
уставно-правни основ за доношење Закона о личној карти држављана Босне и 
Херцеговине.  
 Мирко Бањац је у поновној дискусији затражио да се прво гласа о 
приједлогу принципа којих нема у закону, јер ако би иједан био усвојен  Извјештај 
Комисије би морао  ићи на дораду.  
 Даље су дискутовали Хилмо Неимарлија и Бранислав Лолић, а потом је 
предјседавајући прво на гласање дао Извјештај Уставно-правне комисије.  
 Од присутних 37 ЗА Извјештај је гласало 29 посланика, уздржало се 7.  
Гласајући по ентитетима, из Републике Српске ЗА је гласло 7, из Федерације БиХ 
22 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Извјештај Уставно-правне комисије 
усвојен.  
 Потом је предсједавајући на гласање дао приједлоге принципа које је 
предложио Мирко Бањац. Међутим, интервенисао је посланик Хилмо Неимарлија, 
рекавши, поред осталог, да по Пословнику није предвиђено изјашњавање о 
принципима, већ да се Дом може изјашњавати о амандманима. Истакао је да овакав 
начин није исправан и да он не жели да судјелује у нечему што крши Пословник.  
 Предсједавајући Мирјанић је скренуо пажњу да су се сада испоставила два 
различита става у Клубу СДА – један да се гласа о принципу, а други да се о томе 
не може глачасова. Предложио је да се не иде даље у тумачење Пословника јер би 
се отворила велика расправа. Истакао је да Дом треба да се изјасни о свим 
приједлозима, чиме ће се испоштовати сва мишљења.  
 Даље су  дискутовали Миро Грабовац – Титан, Адем Борић, Сеад Авдић, 
Мирко Бањац и Емина Заћирагић.  
 Послије дискусије предсједавајући је дао на гласање приједлоге Мирка 
Бањца и Адема Борића.  
 ЗА приједлог Мирка Бањца галасало је 11, против 23, уздржала се три 
посланика. 
 ЗА приједлог Адема Борића гласало је 7, против 16, уздржало се 15 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да приједлози нису усвојени. 
 Посланик Лолић је одустао од свог приједлога да се Приједлог закона усвоји 
у првом читању са понуђеним алтернативама, јер понуђене алтернативе, како је 
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рекао, подразумијевају и принципе о којима је говорио. Потом је услиједила пауза 
за ручак.  
 Послије паузе предсједавајући је констатова да је Дом одлучио да се може 
ићи у распаву о члановима Приједлога закона о личној карти. Пошто није било 
дискусије предсједавајући је констатовао да је усвојен Приједлог закона о личној 
карти држављана Босне и Херцеговине у првом читању.  
 
Ад – 7: Приједлог закона о централној евиденцији и размјени података ( прво 
читање) 
 
 Предсједавајући је подсјетио посланике на Мишљење Уставно-правне 
комисије, као и Извјештај исте о разматрању Приједлога закона. 
 У дискусији су учествовали Мирко Мијатовић и Боро Бјелобрк. Потом је 
Дом, са 30 гласова ЗА и 6 уздржаних,  одлучио да се пређе на расправу по 
члановима.  
 У расправи по члановима није било дискусије. 
 
Ад – 8: Приједлог закона о пребивалишту  и боравишту грађана БиХ (прво 
читање) 
 
 О Приједлогу закона није било дискусије. 
 Са 30 гласова ЗА и 6 уздржаних Дом је одлучио да се може прећи на 
расправу по члановима.  
 По члановима Приједлога закона није било дискусије. 
 
Ад – 9:   Приједлог закона о јединственом матичном броју   (прво читање) 
 
 Није било расправе ни у оквиру ове тачке дневног реда. Са 30 гласова ЗА и 6 
уздржаних Дом је одлучио да се пређе на расправу по члановима предложеног 
закона.  
 Како се нико није јавио за дискусију по члановима, предсједавајући је 
закључио тачку дневнго реда. 
 Посланик Мирко Бањац је предложио да се претходни закони одмах усвоје и 
у другом читању пошто није било дискусије. 
 Предсједавајући Мирјанић је рекао да је на почетку сједнице усвојен дневни 
ред и да се иде по том усвојеном дневном реду. 
 Замјеник предсједавајућег Сеад Авдић је изразио жаљење што у сали није 
присутан Савјет министара у пуном саставу, па је упознао Дом да Савјет министара 
има неколико амандмана на законе ЦИПС-а које је мислио предложити. Због тога 
нема спремности да се пређе одмах на друго читање ових закона, без цјелине 
документа који је Савјет министара усагласио са ОХР-ом, рекао је, поред осталог, 
Сеад Авдић и захвалио се Бањцу на идеји да се одмах пређе на друго читање 
споменутих закна.. 
 Предсједавајући Мирјанић се сложио с  Авдићем и такође захвалио Бањцу. 
Даље је дискутовао Миро Грабова и поново Мирко Бањац. 
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 Предсједавајући је нагласио да је на почетку сједнице усвојен дневни ред, па 
је допуна истог врло дискутабилна, о чему би се требали договорити шефови 
клубова посланика. Овим је закључио 9. тачку. 
 
Ад – 10: Приједлог закона о индустријском власништву у БиХ (прво читање) 
 
 О Приједлогу закона није било дискусије.  
 Са 30 гласова ЗА и 5 уздржаних одлучено је да се може прећи на расправу 
по члановима. 
 Није било дискусије ни о члановима предложеног закона. 
 
Ад – 11:  Приједлог закона о заштити потрошача (прво читање) 
 
 Замјеник минситра за спољну трговину и економске односе, Никола 
Крагуљ, у име Савјета министара повукао је Приједлог закона са ове сјендице из 
разлога што су изражене резерве од једног броја посланика, због чега је потребно 
наставити усаглашавање како би се пред Парламент изашло са прихватљивим 
текстом закона.  
 Предсједавајући је констатовао да представник предлагача има право да 
повуче предложени закон, што је Дом примио к знању.  
 
Ад – 12:  Приједлог закона о ауторском праву и сродним правима у Босни и 

          Херцеговини (прво читање) 
 

Замјеник министра Никола Крагуљ повукао је и овај приједлог закона из 
истих разлога као претходни, што је Дом примио к знању. 

 
  

Ад – 13: Приједлог закона о тужилаштву Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Мирко Мијатовић је у краткој дискусији рекао да нигдје у свијету није 
познато да некаква комисија именује тужилаштва,  као што је одређено овим 
законом. Но, и поред тога, да не би рекли да врши опструкцију против БиХ, гласаће 
за предложени закон, рекао је Мирко Мијатовић. 
 О Приједлогу закона обављено је гласање по члану 95. став 1. 
 ЗА је гласало 27, против 6, уздржала се три посланика.  
 Гласајући по ентитетима, из Федерације БиХ ЗА су гласала 23, из Републике 
Српске 2 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона у првом читању није 
добио ентитетску већину и да иде у поступак усаглашавања.  
 
Ад – 14: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској 
               тарифи Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да је Приједлог закона у процедури по члану 
104. Пословника.  
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 О Приједлогу закона није било дискусије. 
 Са 33 гласа ЗА, једним против и два уздржана, Дом је одлучио да се може 
прећи на прасправу по члановима. 
 
Ад – 15:  Приједлог одлуке о измјени Пословника Представничког дома  
                Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 
 
 Посланик Фрањо Мајданџић у својој дискусији у оквиру ове тачке дневног 
реда изнио је одређене приједлоге за измјене и допуне Пословника Дома.  
 Предсједавајући Мирјанић је упозорио посланика Мајданџића да је на 
дневном реду конкретан приједлог одлуке, а да сваки посланик може покренути 
иницијативу за измјене или допуне Пословника, по прописаној процедури.  Потом 
је Приједлог одлуке дао на гласање. 
 Одлука о измјени Пословника Представничког дома усвојена је једногласно. 
 Предсједавајући је дао паузу ради консултација Колегија са 
предсједавајућим клубова, а послије паузе  обавијестио је Дом да је Колегиј 
одлучио да се сједница прекине и настави наредног дана у 12 часова. Приједлог је 
обрзаложио дугим и исцрпним радом данашње сједнице.  
 Поводом приједлога за прекид сједнице дискутовали су Мирко Бањац, 
Фрањо Мајданџић, Мирко Мијатовић, Сеад Авдић, Осман Брка и  Миро Грабовац.  
 Предсједавајући Мирјанић је констатовао да су се у дискусијама изразила 
различита мишљења, али и залагање да се закони ЦИПС-а на овој сједници усвоје. 
Пошто је усвојен дневни ред на почетку сједнице, предложио је да се одржи 
сједница Проширеног колегија ради договора. У ту сврху дао је паузу.  
 Послије паузе предсједавајући је обавијестио Дом да је на Проширеном 
колегију договорено да се вечерас заврши сједница у погледу усвојеног дневног 
реда, а да се у смислу приједлога Мирка Бањца, ако постоји сагласност посланика, 
допуни дневни ред законима из пројекта ЦИПС-а који би се разматрали у другом 
читању на наставку сједнице сутрадан с почетком у 12 часова. Потом је овај 
приједлог дао на гласање. 
 Приједлог је усвојен са 29 гласова ЗА, једним против, и једним уздржаним. 
Затим је настављен  рад по усвојеном дневном реду.  
 
Ад – 16: Приједлог резолуције о несталим особама у Босни и Херцеговини  
             (подносилац –  посланик Осман Брка) 
 
 Подносилац Приједлога резолуције, посланик Осман Брка, поднио је Дому 
образложење. 
 У дискусији су учествовали посланици Абдурахман Малкић, Марко 
Амиџић, Миро Грабовац – Титан,  и Богић Богићевић. 
 Послије дискусије Резолуција о несталим особама у Босни и Херцеговини 
усвојена је једногласно, са извјесним исправкама изнесеним у дискусији. 
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Ад – 17:   Давање сагласности за ратификацију: 
   а) Амандмана II уз Споразум Савјета министара БиХ и ЕУРОФИМА-е, 

         б) Споразума између  Савјета министара Босне и Херцеговине и  
             Републике Турске о реципрочном унапређењу и заштити инвестиција, 

       ц) Споразума о питањима сукцесије. 
 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију Амандмана II  - под  а) и 
Споразума – под б) ове тачке дневнго реда.  
 
 У вези с Споразумом о питањима сукцесије уводно излагање дао је 
професор Милош Трифковић, представник босанскохерцеговачке делегације у 
преговорима о сукцесији.  
 Дискутовао је посланик Мирко Мијатовић.  
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију Споразума о питањима 
сукцесије. 
 Овим је (у 21 сат) завршен први дан рада 15. сједнице. Закључујући 
сједницу предсједавајући Мирјанић је напоменуо да се сједница наставља сутрадан 
с почетком у 12 часова, с допуњеним дневним редом. Рекао је да ће посланици 
добити усаглашене амандмане на законе из пројекта ЦИПС-а. 
 
 25. октобра сједница је почела с радом у 14,45 часова. Присуствовала су 31 
посланика (посланик Амор Машовић присуствовао само почетку сједнице). 
Одсуствовали су Виолета Камберовић, Адем Борић,  Мирко Баковић, Мариофил 
Љубић, Мустафа Цуплов, Мухамед Беговић,  Иво Лозанчић, Ибрахим Ђедовиће, 
Жељко Билбија и Драги Станимировић.  
 Као гости  присуствовали су Јозо Крижановић, предсједавајући, и Бериз 
Белкић, члан Предсједништва Босне и Херцеговине. Испред Савјета министара 
присуствовали су Златко Лагумџија, Светозар Михајловић, Анте Домазет, Азра 
Хаџиахметовић, Зора Маријановић, Јусуф Халилагић, Никола Крагуљ и Милан 
Ловрић. Из међународних органиазција сједницу су пратили: Keish Hashimoto i 
Heleen Bakker – испред ОХР-а; Clem Capel, замјеник шефа EUММ за БиХ. 
 
 За наставак сједнице претходног дана усвојене су сљедеће тачке 
 

Д Н Е В Н О Г  Р Е Д А: 
 

1. Приједлог закаона о личној карти држављана БиХ (друго читање) 
2. Приједлог закона о централној евиденцији и размјени података 

(друго читање) 
3. Приједлог закона о  пребивалишту и боравишту грађана БиХ (друго 

читање) 
4. Приједлог закона о јединственом матичном броју (друго читање) и 
5. Захтјев Савјета министара за разматарње Приједлога закона о 

заштити личних података по хитном поступку (по члану 105. 
Пословника). 
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Ад – 1: Приједлог закаона о личној карти држављана БиХ (друго читање) 
 
 Министар цивилних послова и комуникација, Светозар Михајловић, поднио 
је уводно излагање за све законе из пројекта ЦИПС-а, као и образложење 
амандмана који су посланици добили, а који су плод консултација и компромиса 
између Савјета министара и посланичких клубова, као и  ОХР-а.  
 У дискусији поводом Приједлога закона и поднесених амандмана 
учествовали су: Душан Стокић, Хилмо Неимарлија, Мирко Бањац, Емина 
Заћирагић, Мирко Мијатовић, Момир Тошић, предсједавајући Свјета министара 
Златко Лагумџија, Осман Брка, Бранислав Лолић, Љубомир Коваћевић, 
Абдурахман Малкић, Сеад Бутуровић и Салих Куленовић.  
 Послије дискусије предсједавајући Жељко Мирјанић упознао је Дом да 
амандмани које је 24. октобра поднио посланик Абдурахман Малкић, нису у складу 
с Пословником, као и да се Дом треба изјаснити о амандманима које су, у складу с 
чланом 94. став 3., поднијели Момир Тошић, Мирко Мијатовић и Мирко Бањац, 
као и амандманима које су зајендо поднијели Клуб ПДП-СНС-СНСД/ДСП-СПРС, 
Клуб СДП-а и Клуб Странке за БиХ. Потом је дао на гласање појединачно  прво 
амандмане споменута три клуба од I до VIII. 
  
 Амандмани од I до VII усвојени су и већином присутних и ентитетском 
већином. 
 Амандман VIII није добио ентитетску већину из Федерације БиХ (ЗА 
гласало 9 посланика из Федерације, а из Републике Српске 5). 
  Такође је обављено појединачно гласање о амандманима Мирка Бањца, 
Мирка Мијатовића и Момира Тошића  и исти нису усвојени – ЗА гласало 13, 
против 16 посланика. 
 Пошто је обављено гласање о свим амандманима Дом се изјаснио о 
Приједлогу закона.  
 Од 29 присутних ЗА је гласало 17, против 6, уздржало се 6 посланика. 
Гласајући по ентитетима, из Федрације БиХ ЗА је гласало 12, из Републиек Српске 
5 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Представнички дом усвојио Закон о 
личној карти држављана Босне и Херцеговине, са усвојеним амандманима.  
 
Ад – 2: Приједлог закона о централној евиденцији и размјени података 
             (друго читање) 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда није било дискусије. 
 Предсједавајући је дао на гласање зајендичке амандмане три клуба 
посланика од I до X, који су усвојени већином присутних посланика и ентитетском 
већином.  
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 Потом је дом усвојио Закон о централној евиденцији и размјени података. 
ЗА закон је гласало 17, против 6,  уздржало се 5 посланика. По ентитетима, из 
Републике Српске ЗА је гласало 5, из Федерације БиХ 12 посланика.  
 
Ад – 3: Приједлог закона о  пребивалишту и боравишту грађана БиХ 
             (друго читање) 
  
 Мирко Бањац је предложио да  се о амандманима гласа у пакету, што је од 
стране Колегија и Дома привхаћено.  
 Амандмани Мирка Бањца нису усвојени – од 28 присутних ЗА је гласало 12, 
против 16 посланика.  
 Заједнички амандмани три клуба од И до В усвојени су са 22 гласа ЗА и 6 
против – по ентитетима, из Федерације БиХ  ЗА је гласало 12, из Републике Српске 
8 посланика. 
 Дом је, са 22 гласа ЗА и 6 против – из Федерације ЗА 12, из Републике 
Српске 8, усвојио Закон о пребивалишту и боравишту грађана Босне и 
Херцеговине.  
 
Ад – 4: Приједлог закона о јединственом матичном броју (друго читање)  
 
 Клуб посланика ПДП-СНС-СНСД/ДСП-СПРС повукао је амандмане на 
Приједлог закона.  
 Дом се у пакету изјаснио о заједничким  амандманима три клуба од И до В. 
Амандмани су усвојени са 22 гласа ЗА и 6 против – из Републиек Српске 9 ЗА, из 
Федерације БиХ 12. 
 Закон о јединственом матичном броју усвојен је са 22 гласа ЗА и 6 против. 
По ентитетима, из Федерације БиХ ЗА је гласало 12, из Републике Српске 10 
посланика. 
 
Ад – 5: Захтјев Савјета министара за разматарње Приједлога закона о  
             заштити личних података по хитном поступку (по члану 105.  
             Пословника) 
 
 Министар цивилних послова и комникација Светозар Михајловић 
образложио је захтјев за разматрање наведеног закона по хитном поступку, у 
складу с чланом 105. Пословника Дома, који је Савјет министара поднио након што 
су са Комисијом за људска права, имиграцију, избјеглице и азил усаглашени 
одређени амандмани, пошто је та комисија као надлежна била вратила Приједлог 
закона предлагачу на дораду.  
 Предсједавајући Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, 
Осман Брка, образложио је извјештај Комисије са амандманима које је доставио 
Савјет  министара послије првог разматрања Приједлога закона на Комисији.  
 Замјеник предсједавајућег Клуба посланика СДС-а Момир Тошић 
обавијестио је Дом да ће тај клуб једногласно гласати за Закон о заштити личних 
података пошто су прихваћени сви амандмани које је поднио Мирко Бањац.  
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 Послије предњих излагања Дом је једногласно усвојио захтјев Савјта 
министара да се Приједлог закона разматра у складу с чланом 105.  
 Мирко Бањац је скренуо пажњу на процедуру, по којој би се сада требало 
гласати о поновној допуни дневног реда да би се закон усвојио на овој сједници.  
 Предсједавајући Жељко Мирјанић је прочитао одредбу члана 105. 
Пословника, а потом је на гласање дао Приједлог закона. 
 Од 28 присутних ЗА Закон је гласало 26 посланика, један је гласао против, а 
један се уздржао.  
 Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио Закон о заштити личних 
података. 
 
 Након усвајања закона предсједавајући је подсјетио на одредбу члана 99. 
Пословника, по којој је потребно, уколико се закони у домовима Парламентарне 
скупштине усвоје у различитом тексту,  успоставити зајендичку комисију ради 
постизања споразума о јединственом тексту закона. Ради тога је предложио да 
посланички клубови усагласе приједлог за три члана те комисије из 
Представничког дома.  
 Посланик Миро Грабовац затражио је ријеч, па је упознао Дом да се у 
Жепчу води судски поступак тзв. Жепачкој групи, у којој има и посланика овог 
дома. Предложио је да Дом упути апел или донесе закључак да се поштује 
имунитет посланика. 
 Предсједавајући Мирјанић је одговорио да је посланички имунитет 
прописан законом и да Дом не може доносити закључак о поштовању закона. 
Нагласио је да није спорно да Дом позове све институције у Босни и Херцеговини 
да поштују Устав, закаоне и друге прописе Босне и Херцеговине. Потом је дао 
краћу паузу како би клубови посланика усагласили приједлог чланова за 
зајендичку комисију оба дома.  
 Послије паузе у заједничку комисију, ради постизања споразума о 
јединственом тексту закона’, именовани су: Сеад Авдић, Жељко Билбија и 
Марко Амиџић. ЗА именовање гласао је 21 посланик, један је гласао против, пет 
се уздржало.  
 Овим је завршен други дан рада 15. сједнице Представничког дома. 
Сједница је завршена у 19,10 часова. 
 Саставни дио овог записника је транскрипт 15. сједнице Дома. 
  
 
 
           СЕКРЕТАР                 ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                     ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
     Бранка Тодоровић                 Др Жељко Мирјанић 
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